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   Anslag 
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Anslaget sätts upp: 2025-02-26 Anslaget tas ned: 2025-03-19 
Förvaringsplats för protokollet: Kommunstyrelsens kansli  
 
Underskrift  Utdragsbestyrkande 
 Frida Welin    

Plats och tid 
Kulturhuset, Oskarshamn, 2025-02-10 klockan 18:00-20:30.  

Beslutande 
Se sidan 2.    

Övriga deltagare 
Kommunsekreterare Frida Welin och Linn Helmner.  
 

Paragrafer 
§§ 1-23 

Justeringens plats och tid 
Digital signering 2025-02-26 

Underskrifter 
        
Yvonne Bergvall (S)  Andreas Erlandsson (S) 
Ordförande  Justerare 
 
Rebecka Englund (KD)  Frida Welin  
Justerare  Sekreterare 
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Ledamöter Parti Tjänstgörande ersättare Närv. Från
v Andreas Erlandsson                       (S)         X  

Anita  Hultgren                          (S)         X  
Anton  Sejnehed                          (S)         X  
Laila Naraghi    (S)        Marie-Louise Örn Lagerqvist   X 
Sami Durmishi                            (S)        Jerry Mohs   X 
Marie Holmgren                           (S)         X  
Rickard  Bäck                            (S)        Sofia Gerhardsson  X 
Yvonne Bergvall                          (S)         X  
Jonas Brorsson                           (S)         X  
Catrin Alfredsson                        (S)         X  
Peter Wretlund                           (S)        Thomas Oscarsson   X 
Patrik Wahlström                         (S)         X  
Elvis Prakatur                           (S)         X  
Elin Sejnehed                            (S)         X  
Joakim Rylin                             (S)         X  
Frida  Bergvall                          (S)         X  
Lucas Lodge                              (M)         X  
Rolf Lindström                           (M)         X  
Connéelia Lundin                         (M)        Catarina Sabelström   X 
Emil Jörgensen                           (M)         X  
Ylva Alexandersson                       (M)         X  
Ann-Charlotte Pernius Törnvall           (M)         X  
Stefan Pettersson                        (M)         X  
Berndt Karlsson                          (M)         X  
Robin Hanzl                              (M)         X  
Pasquale Razzano                         (M)          X 
Mattias Bäckström Johansson              (SD)       Carina Lindestål   X 
Leif Axelsson                            (SD)        X  
Johanna Bäckström Wörmke                 (SD)        X  
Jan Johansson                            (-)        Daniel Lundgren   X 
Marko Raiskio                            (-)        Thomas Forsell   X 
Chahanna Olsson      §§ 5-23                    (SD)        X  
Anders Svensson                          (-)        Krister Sandberg   X 
Bill Karlsson  (SD)         X 
Peter Bohman                             (SD)        X  
Marie-Louise Svensson                    (SD)        X  
Jan Erlandsson                            (SD)        X  
Lena Granath                             (V)         X  
Lena Fyhr                          (V)         X  
Fredrik Jonasson                         (V)         X  
Mats  Rydman                             (V)        Stig Gustavsson  X 
Ingemar Lennartsson                      (KD)        X  
Rebecka Englund                          (KD)        X  
Per Tingström                            (KD)        X  
Charlotte Sternell                       (C)         X  
Magnus Larsson                           (C)         X  
Mattias Karlsson                         (KLP

)      
 X  

Linda Alakangas                          (KLP
)      

 X  
Pontus Welin                             (L)         X  
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Innehållsförteckning 

§ Rubrik Sida 
§ 1 Val av justerare 4 

§ 2 Fastställande av dagordning 5 

§ 3 Allmänhetens frågestund 10 februari 6 

§ 4 Antagande av detaljplan Dragskär 1:5 med flera fastigheter 8 

§ 5 Förnyat medfinansieringsavtal mellan Trafikverket och Oskarshamns kommun 
gällande korsningsåtgärd och cykelväg vid E22/Saltvik, Oskarshamns kommun 

11 

§ 6 Riktlinjer för Resultatreserv (RER) 13 

§ 7 Justering av PO-tillägget för budget 2025 17 

§ 8 Försäljning Havslätts förskola 19 

§ 9 Försäljning Misterhult kommunhus 20 

§ 10 Förslag om att riva Hemvärnsgården, Döderhult 1:239 21 

§ 11 Hemställan från Smålandshamnar AB -Borgensåtagande  för investering i linkran 22 

§ 12 Hemställan från Oskarshamn Energi AB- Godkännande av investeringar i ett 
ställverk 

24 

§ 13 Svar på motion 7/24 - Slopa enprocentsregeln och inför en ny modell för konst i 
offentliga miljöer, 

26 

§ 14 Val av ersättare till Socialnämnden 29 

§ 15 Entledigande från politiska uppdrag - Elin Ljunggren (S) 30 

§ 16 Entledigande från politiska uppdrag - Thomas Björklund (C) 31 

§ 17 Val av ersättare till kommunstyrelsen 32 

§ 18 Val av ersättare till samhällsbyggnadsnämnden 33 

§ 19 Entledigande från politiska uppdrag - Charlotte Sternell (C) 34 

§ 20 Interpellation till kommunalråd Lucas Lodge (M)  - Angående Oskarshamns 
kommuns fortsatt försämrade företagsklimat 

35 

§ 21 Interpellation till bildningsnämndens ordförande Anton Sejnehed (S) gällande 
anpassning av förskoleverksamheten till minskade födelsetal 

37 

§ 22 Entledigande från politiska uppdrag - Susanne Sidenbäck (C) 39 

§ 23 Anmälningsärenden 40 
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§ 1   

Val av justerare 

Kommunfullmäktiges beslut 
Rebecka Englund (KD) och Andreas Erlandsson (S) utses att tillsammans med ordförande justera 
dagens protokoll.  
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§ 2   

Fastställande av dagordning 

Kommunfullmäktiges beslut 
Utskickad dagordning fastställs.  
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§ 3  Dnr KS 2025/000062-1 

Allmänhetens frågestund 10 februari 

Dagens sammanträde  
Med anledning av antagande av detaljplan för Dragskär 1:5 med flera fastigheter ställer Göran 
Jonsson följande frågor:  

- Hur kan en acceptabel trafiksituation erhållas om gångbanan inte anläggs i hela området?  
- Vem ska ha skötsel och underhållsansvar för gångbanan?  
- På vilket sätt säkerställer de fyra föreslagna mötesplatserna en acceptabel trafiksituation 

genom Draget?  
- Hur ska Oskarshamns kommun få till stånd en hastighetssänkning på en väg som 

kommunen inte har rådighet över?  
- Hur ska de föreslagna väjningsreglerna utformas med hänsyn till vägens utformning?  

 
Agneta Karlsson ställer följande frågor:  

- Varför värnar inte politiker rödlistade och nära hotade arter?  
- Vad är det för nytt i området som gör att ni finner det lämpligt att exploatera nu?  

 
Mats Källenius ställer följande frågor:  

- Vad har förändrats som gör att Dragskär förlorats sitt skyddsvärde?  
- Är områdets karaktär inte längre värd att bevara på samma sätt som när den senast 

genomförda byggnadsplanen för Dragskär 1:5.  
 
Mikael Bergkvist ställer följande frågor:  

- Hur kan den framtida tillgängligheten till hela tomten säkerställas för boende på fastigheten 
Dragskär 1:2?  

 
Robin Hanzl (M) besvarar frågorna enligt följande: 
Vi står idag inför en viktig möjlighet att utveckla vårt samhälle på ett hållbart och framtidssäkert sätt. 
Samhällsbyggnadsnämnden ser att det enligt plan- och bygglagen inte finns möjlighet att bereda 
markägaren möjlighet att exploatera sin mark utan att anta en ny detaljplan. Den nuvarande planen 
som antogs 1953 är föråldrad och tar inte hänsyn till de krav vi dag stället på miljö, natur och 
hållbarhet. Genom att uppdatera detaljplanen kan vi möjliggöra försäljning av mark till människor och 
familjer som vill bosätta sig i området samtidigt som vi säkerställer att utvecklingen sker på ett 
ansvarsfullt sätt.  
 
Det är av särskild vikt att hänsyn tas till att området inte omfattar enbart fastboende utan även 
fritidsboende och en allmän badplats som används av många. En utveckling av området måste ske 
med respekt för dessa olika intressen och säkerställa att både nuvarande och framtida invånare har 
tillgång till en fungerande och välplanerad infrastruktur. Hållbarheten och miljöhänsyn har idag en 
helt annan tyngd än tidigare. Eventuell nybyggnation kommer att ske med omsorg för naturvärden, 
vattenresurser och biologisk mångfald. Den nu föreslagna detaljplanen kommer att inkludera dessa 
aspekter och bidra till en mer hållbar framtid.  
 
Vi framtagandet av föreslagna detaljplan har omfattande naturvårdsinventeringar genomförts. 
Området är klassificerat som en naturvärdestyp med låga till måttliga naturvärden vilket innebär att 
det inte bedöms ha sådana unika eller särskilt skyddsvärda egenskaper som skulle utgöra ett hinder 
för varsam exploatering. De rödlistade arterna som har identifierats omfattas av 
artskyddsförordningen och det har noggrant vägts in i planprocessen. Bedömningen är att arterna 
kommer att finnas kvar i området även efter en exploatering.  
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Det är av största vikt att samverkan mellan exploatören, redan fastboende, fritidsboende och 
vägsamfälligheten fungerar väl. Kommunen är medveten om att vi inte har rådighet över 
anslutningsvägar från E22 ut till Draget vilket innebär att en lösning för väginfrastrukturen måste ske 
i dialog med de berörda parterna.  
 
Genom ett öppet och konstruktivt samarbete kan vi se till att den framtida exploateringen sker på ett 
sådant sätt som tar hänsyn till både nuvarande och framtida behov där kommunen kan utgöra en 
rådgivande part i de dialoger som genomför. Avslutningsvis vill jag understryka att ambitionen är att 
skapa en långsiktig, välbalanserad plan som gynnar både markägaren och samhället i stort. Med en 
ny detaljplan skapas förutsättningar för en hållbar utveckling som respekterar både natur och 
människors behov och genom samarbete och dialog byggs en framtid där fler kan hitta sitt hem i vår 
kommun.  
 
Peter Bohman (SD) besvarar frågorna enligt följande:  
 
Efter att noga har följt turerna rörande en eventuell exploatering av Dragskär i 
samhällsbyggnadsnämnden och lyssnat på argumenten från de boende där finns det mycket som 
talar för att detta inte ska verkställas. Naturvärden så som djurliv, tillgängligheten för allmänheten 
med mera. Dragskär som från början var ett fiskeläge är till största del nu ett sommarstugeområde 
men också stora ytor av orörd natur där allmänheten kan vistas och känsligt djurliv kan frodas. Jag 
skulle vilja påstå att Dragskär som det nu är en skärgårdsidyll likande den som finns i till exempel 
Pataholm eller Klintemåla. Sådana platser bör man vara mycket varsam med när man börjar planera 
för en exploatering. I Oskarshamns kommun finns sjönära tomter till salu i till exempel Gunnarsö och 
Rotvik. Med anledning av detta och mycket som framförs här av de boende kommer 
Sverigedemokraterna att yrka avslag på projektet i sin helhet.  
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§ 4  Dnr KS 2022/001093-17 

Antagande av detaljplan Dragskär 1:5 med flera 
fastigheter 

Kommunfullmäktiges beslut 
Detaljplan för Dragskär 1:5 med flera fastigheter antas. 

Reservationer  
Leif Axelsson (SD), Johanna Bäckström Wörmke (SD), Peter Bohman (SD), Marie-Louise Svensson 
(SD), Jan Erlandsson (SD), Carina Lindestål (SD), Daniel Lundgren (SD), Thomas Forsell (SD) och 
Krister Sandberg (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för yrkandet från Peter Bohman (SD).  

Ärendet 
Kommunfullmäktige ska besluta om att anta detaljplan för Dragskär 1:5 med flera fastigheter efter 
förslag från Samhällsbyggnadsnämnden 2024-12-18, § 158. Samhällsbyggnadsnämnden har 
beslutat att godkänna detaljplan Dragskär 1:5 med flera fastigheter med tillhörande handlingar och 
överlämna detaljplanen till kommunfullmäktige för antagande. 
 
Samhällsbyggnadsnämndens behandling av ärendet 
I förslaget från Samhällsbyggnadsnämnden redovisas förslaget till detaljplan enligt följande;  
 
Området ligger i Dragskär norr om Oskarshamns tätort, cirka 1,5 mil från centrum. Fastighet 
Dragskär 1:5 är i privat ägo. Det berörda planområdet omfattas av byggnadsplanen över Dragskär 
1:5 (DA 10) från 1953 och är till största delen planlagt som allmän platsmark. Inom planområdet 
finns kommunala vatten- och avloppsledningar.  
 
Detaljplanens syfte är att möjliggöra för 14 stycken nya bostadsfastigheter samt utökning av 10 
befintliga bostadsfastigheter.  
 
Inom området för planförslaget berörs riksintressen för turism och friluftsliv. Dessa riksintressen 
bedöms inte påverkas negativt då förslaget tar hänsyn till dessa. I området finns även  
kulturhistoriska lämningar, vilka lämnas orörda. Naturinventeringar har genomförts och områden 
med höga naturvärden lämnas även de orörda. En trafikutredning och en  
våtmarksinventering har tagits fram för planförslaget och bifogas planhandlingarna, vilka visar på att 
föreslagen exploatering är möjlig.  
 
Planförslaget strider inte mot gällande översiktsplan. Detaljplanearbetet har skett med utökat 
förfarande.  
 
Planförslaget var ute på samråd 27 maj till 18 juni 2024 och granskning 27 september till 25 oktober 
2024. Endast förtydliganden och redaktionella ändringar har gjorts efter granskningen. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Trafiksäkerhet är ett område som är särskilt viktigt för gruppen barn och unga. De åtgärder som 
antagandehandlingen beskriver ska genomföras är bland annat gångbana och skyltning för 
oskyddade trafikanter. Av antagandehandlingen framgår att möjligheterna till rekreation och friluftsliv 
är mycket stora i och i anslutning till planområdet. Tillgången till stora skogsområden för lek och 
rekreation, samt havet med flera badplatser är stort. 
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Enligt samhällsbyggnadsnämnden 2024-12-18, § 158.  
Samhällsbyggnadskontoret bedömer att beslutet gällande antagande för detaljplan del av Dragskär 
1:5 m.fl. fastigheter inte har någon direkt och påtaglig konsekvens för  
barn och unga och det strider inte mot Lag (2018:1197) om Förenta nationernas konvention om 
barnets rättigheter.  

Ärendets behandling 
Kommunstyrelsen föreslår 2025-01-28 § 18 att kommunfullmäktige bör anta detaljplan för Dragskär 
1:5 med flera fastigheter.  

Dagens sammanträde 
Peter Bohman (SD) yrkar på avslag till kommunstyrelsens förslag.  
 
Marie Holmgren (S) och Robin Hanzl (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 
Mathias Karlsson (KLP) yrkar på att ärendet ska återremitteras.  
 
Ordförande ställer proposition på förslaget om återremiss och finner att kommunfullmäktige beslutar 
att ärendet ska avgöras idag.  
 
Ordförande meddelar att det finns två förslag till beslut, förslaget från kommunstyrelsen och yrkandet 
från Peter Bohman (SD), och att dessa ska prövas mot varandra. Kommunfullmäktige godkänner 
detta.  
 
Efter avslutat propositionsförfarande finner ordförande att kommunfullmäktige har beslutat bifalla 
kommunstyrelsens förslag.  
 
Votering begärs och följande propositionsordning godkänns: Den som röstar för kommunstyrelsens 
förslag röstar JA, den som röstar för avslag till kommunstyrelsens förslag röstar NEJ.  
 
Med 34 Ja mot 11 Nej har kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens beslut. 1 
ledamot avstår från att rösta. Se omröstningsresultat på sidan 10.  

Beslutsunderlag 
KS 2025-01-28 § 18 
KSAU 2025-01-21 § 8 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten 2025-01-12 
Samhällsbyggnadsnämnden 2024-12-18, § 158 med tillhörande handlingar;  
Tjänsteutlåtande, daterat 2024-11-20  
Plankarta, reviderad november 2024  
Planbeskrivning, reviderad november 2024  
Undersökning om betydande miljöpåverkan, reviderad november 2024  
Naturinventering 1, Slutversion A, upprättad av Sundh Miljö  
Naturinventering 2, Slutversion B, upprättad av Sundh Miljö  
Trafikutredning, upprättad av Tyréns  
Våtmarksinventering, upprättad 2022  
Samrådsredogörelse daterad juli 2024  
Granskningsutlåtande daterad november 2024  
Samhällsbyggnadsnämndens arbetsutskott 2024-12-04 § 87 
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Skickas till 

För åtgärd: 
Planavdelningen, samhällsbyggnadskontoret  
 

Ledamöter Parti Kret
s 

Ersättare Ja Nej Avst Frånv 
Andreas Erlandsson                       (S)                    X        
Anita  Hultgren                          (S)                    X        
Anton  Sejnehed                          (S)                    X        
Laila Naraghi    (S)                   Marie-Louise Örn 

Lagerqvist  
X        

Sami Durmishi                            (S)                   Jerry Mohs  X        
Marie Holmgren                           (S)                    X        
Rickard  Bäck                            (S)                   Sofia Gerhardsson X        
Yvonne Bergvall                          (S)                    X        
Jonas Brorsson                           (S)                    X        
Catrin Alfredsson                        (S)                    X        
Peter Wretlund                           (S)                   Thomas Oscarsson  X        
Patrik Wahlström                         (S)                    X        
Elvis Prakatur                           (S)                    X        
Elin Sejnehed                            (S)                    X        
Joakim Rylin                             (S)                    X        
Frida  Bergvall                          (S)                    X        
Lucas Lodge                              (M)                    X        
Rolf Lindström                           (M)                    X        
Connéelia Lundin                         (M)                   Catarina Sabelström  x        
Emil Jörgensen                           (M)                    X        
Ylva Alexandersson                       (M)                    X        
Ann-Charlotte Pernius Törnvall           (M)                    X        
Stefan Pettersson                        (M)                    X        
Berndt Karlsson                          (M)                    X        
Robin Hanzl                              (M)                    X        
Pasquale Razzano                         (M)                           X 
Mattias Bäckström Johansson              (SD)                  Carina Lindestål   X   
Leif Axelsson                            (SD)                    X   
Johanna Bäckström Wörmke                 (SD)                    X   
Jan Johansson                            (-)                   Daniel Lundgren   X   
Marko Raiskio                            (-)                   Thomas Forsell       X   
Chahanna Olsson      §§ 5-23                    (SD)                      X 
Anders Svensson                          (-)                   Krister Sandberg     X   
Bill Karlsson  (SD)                      X 
Peter Bohman                             (SD)                    X   
Marie-Louise Svensson                    (SD)                    X   
Jan Erlandsson                            (SD)                    X   
Lena Granath                             (V)                    X    
Lena Fyhr                          (V)                    X    
Fredrik Jonasson                         (V)                    X    
Mats  Rydman                             (V)                   Stig Gustavsson X    
Ingemar Lennartsson                      (KD)                   X    
Rebecka Englund                          (KD)                   X    
Per Tingström                            (KD)                   X    
Charlotte Sternell                       (C)                    X    
Magnus Larsson                           (C)                    X    
Mattias Karlsson                         (KLP

)      
             X   

Linda Alakangas                          (KLP
)      

             X   
Pontus Welin                             (L)                      X  
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§ 5  Dnr KS 2024/000893-2 

Förnyat medfinansieringsavtal mellan Trafikverket och 
Oskarshamns kommun gällande korsningsåtgärd och 
cykelväg vid E22/Saltvik, Oskarshamns kommun 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Förnyat medfinansieringsavtal mellan Trafikverket och Oskarshamns kommun gällande 

korsningsåtgärd och cykelväg vid E22/Saltvik godkänns och ersätter tidigare 
medfinansieringsavtal (enligt beslut KF 2023-02-13, § 6).  

2. Oskarshamns kommun ska bekosta åtgärderna i enlighet med medfinansieringsavtalet och 
kommunstyrelsen får i uppdrag att i kommande verksamhetsplaner inkludera dessa i drifts- och 
investeringsbudgetar.  

3. Kommundirektören får i uppdrag att underteckna avtalet.  

Ärendet 
Kommunfullmäktige behöver ta beslut om ett förnyat medfinansieringsavtal mellan Trafikverket och 
Oskarshamns kommun gällande korsningsåtgärd och cykelväg vid E22/Saltvik, Oskarshamns 
kommun. Förslaget till nytt medfinansieringsavtal finns presenterat i bilaga till tjänsteutlåtandet.  

Bakgrund 
Antalet bostäder i de norra delarna av Oskarshamns tätort har ökat under senare år och ytterligare 
bostäder planeras i området kring Saltvik. Detta har genererat mer trafik till och från E22 förbi Saltvik 
via Glabovägen. Viktiga pendlingsmål är bland annat OKG. Korsningen mot E22 är idag en enkel 
trevägskorsning utan vänsterkanalisering eller accelerationsfält och med en s.k. bandyklubba på den 
västra sidan. Vid höga trafikflöden finns risk för kö på E22 med en sådan lösning.  
 
E22 utgör också en fysisk barriär för cyklister och fotgängare som vill ta sig över vägen, exempelvis 
för att använda busshållplats på motsatt sida eller för att ta sig från boende till skola och jobb. Idag 
är det också svårt att exempelvis ta cykeln på utflykt till Stensjö by om man behöver korsa E22.  
Kapacitet och säkerhet i korsningen behöver därför öka för såväl biltrafik som oskyddade trafikanter. 
Korsningen har redan idag trafiksäkerhetsbrister men behovet av ombyggnad förstärks till följd av 
kommunal exploatering. En åtgärdsvalsstudie som sedan tidigare har genomförts av Trafikverket 
tillsammans med Oskarshamns kommun och har resulterat i ett urval av åtgärder.  

Förnyat medfinansieringsavtal   
Det finns behov att ta beslut om ett förnyat medfinansieringsavtal utifrån att kostnaderna har ökat 
sedan tidigare avtal skrevs. Den kommunala medfinansieringen ska liksom tidigare vara 40 % och 
Trafikverket har därför tillsammans med kommunen tagit fram ett nytt förslag med ett par 
förändringar gentemot tidigare avtal för att anpassa kostnaderna.  
 
Förändringar gentemot tidigare avtal är att istället för en asfalterad GC-väg norr om hållplatserna 
mot Stensjöby föreslås en grusad väg som ej är upplyst. Det motiveras med att det framför allt är 
turistcykling dit, vilket företrädelsevis sker på sommaren. Kommunen föreslås också ta över driften 
av GC-vägen mellan trafikplatsen och GC-tunneln, detta då Trafikverket inte har den typen av 
mindre fordon som kan lösa exempelvis snöröjning.  
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Sammanfattningsvis innehåller avtalet dessa olika delar;  
 
- Ombyggnad av korsningen E22/Glabovägen inklusive vänsterkanalisering norrifrån samt 

breddning för kanalisering och sidoförflyttning. Ombyggnaden inkluderar anpassning av 
befintliga busshållplatser samt anläggande av en GC-port under E22. Anpassning av befintlig D-
hållplats enligt Hållplatshandboken innebär bl.a. upphöjd plattform och ev. enklare väderskydd.  
 

- Ca 200 m. belagd GC-väg från Glabovägen till busshållplatserna, inklusive trappor/ramper till 
dessa. Anläggs av Trafikverket. Kommunen blir väghållare.  

 
- GC-väg längs västra sidan av E22 till anslutningen mot väg 741, ca 700 meter. Utförs som 

sommarcykelväg, d v s cykelväg med enkel standard utan beläggning, belysning och 
vinterväghållning. 

Konsekvenser för barn och unga 
Avtalet innebär att korsningen mot Saltvik blir säkrare på flera sätt, för både bilister, cyklister och 
gående- det gynnar barn och unga. Det kommer att bli möjligt att på ett säkrare sätt ta sig med cykel 
från Saltvik till Stensjö by men också för boende i området runt Sporrek att ta sig till förskola och 
skola i Saltvik. Dock finns inte säker cykelväg hela vägen från E22 fram till Saltviks skola vilket 
påverkar möjligheten för främst barn och unga att ta sig till skolan på egen hand. Det som kan 
kompensera är säkra hållplatser för kollektivtrafik.  Barn kommer att gynnas av de hållplatser för 
kollektivtrafik som finns i höjd med Glabovägen, som kan nås genom att passera E22 i en planskild 
GC-port. Detta, tillsammans med att hållplatserna anpassas till gällande standard, kommer att göra 
det enklare och säkrare att resa kollektivt.  

Ärendets behandling 
Kommunstyrelsen föreslår 2024-12-17 § 334 att kommunfullmäktige bör besluta enligt följande:  
1. Förnyat medfinansieringsavtal mellan Trafikverket och Oskarshamns kommun gällande 
korsningsåtgärd och cykelväg vid E22/Saltvik godkänns och ersätter tidigare medfinansieringsavtal 
(enligt beslut KF 2023-02-13 § 6).  
 
2. Oskarshamns kommun ska bekosta åtgärderna i enlighet med medfinansieringsavtalet och 
kommunstyrelsen får i uppdrag att i kommande verksamhetsplaner inkludera dessa i drifts- och 
investeringsbudgetar.  
 
3. Kommundirektören får i uppdrag att underteckna avtalet.  

Dagens sammanträde 
Ordförande ställer proposition på kommunstyrelsens förslag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
KS 2024-12-17 § 334 
KSAU 2024-12-10 § 253 
Medfinansieringsavtal Trafikverket  

Skickas till  
Kommundirektören 
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§ 6  Dnr KS 2024/000787-1 

Riktlinjer för Resultatreserv (RER) 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Riktlinjer för hantering av resultatreserven (RER) samt reviderade riktlinjer för hantering av 
resultatutjämningsreserven (RUR) antas i enlighet med Kommunallagens bestämmelser om god 
ekonomisk hushållning.  
2. Ekonomichefen får i uppdrag att införa de nya och reviderade riktlinjerna i Ekonomi- och 
verksamhetsstyrningsreglerna.  
 
3. Ekonomichefen får i uppdrag att genomföra en större översyn av ekonomi- och 
verksamhetsstyrningsreglerna.   

Ärendet 
Kommunfullmäktige ska ta ställning till att införa riktlinjer för nyttjande av resultatreserven (RER) 
som en del i Ekonomi- och verksamhetsstyrningsreglerna samt revidering av riktlinjer för 
resultatutjämningsreserv (RUR). Då ekonomi- och verksamhetsstyrningsreglerna har behov av en 
större översyn föreslås också kommunstyrelsen besluta om att ge ekonomichefen i uppdrag att 
genomföra detta.  
 
Riksdagen fattade beslut om ny lagstiftning för god ekonomisk hushållning den 25 oktober 2023. 
Riksdagsbeslutet innebär bland annat att möjlighet finns att reservera medel till en resultatreserv, 
RER. Det införs i syfte att uppnå god ekonomisk hushållning och innebär också att 
resultatutjämningsreserven, RUR, avvecklas. De kommuner och regioner som vid ikraftträdandet har 
en RUR får ha kvar och nyttja den till utgången av år 2033. 
 
Reglerna för den nya reserven, RER, ökar flexibiliteten i användningen av sparade medel. Den ska 
kunna användas vid oförutsedda kostnadsökningar eller intäktsbortfall så länge det bidrar till god 
ekonomisk hushållning. Riktlinjer för RER ska inarbetas i kommunens regler för god ekonomisk 
hushållning, reserveringen till RER är begränsad till fem procent av skatteintäkter och generella 
statsbidrag. 

God ekonomisk hushållning 
I Kommunallagens kapitel 8 anges att kommunen ska ha en god ekonomisk hushållning. God 
ekonomisk hushållning innebär att kommunen ska vara rustad med en stabil ekonomi. Det handlar 
om att styra ekonomin både i ett kortare och i ett längre perspektiv för att kunna möta stora 
nedgångar och kriser i samhällsekonomin. 
 
God ekonomisk hushållning ska ses ur både ett finansiellt perspektiv och ur ett 
verksamhetsperspektiv via antagna löften. Det finansiella perspektivet tar sikte på kommunens 
finansiella ställning och dess utveckling samt mål och anger därmed de finansiella förutsättningarna 
och ramarna. Verksamhetsperspektivet tar sikte på kommunens förmåga att bedriva sin verksamhet 
på ett kostnadseffektivt och ändamålsenligt sätt. För att uppnå en god ekonomisk hushållning 
behöver flera faktorer samverka. Det behöver finnas ett samband mellan mål, resursåtgång, 
prestationer, resultat, kvalitet samt effekterna av desamma. En annan förutsättning är att löpande 
intäkter täcker löpande kostnader, dvs att verksamheternas nettokostnader inte är högre än 
skatteintäkter och statsbidrag. Detta innebär att nettokostnaderna inte bör öka i snabbare takt än 
vad skatteintäkter och statsbidrag gör. 
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Kommunens möjlighet att reservera till en resultatutjämningsreserv (RUR) upphör 2024-01-01 och 
kommunen föreslås att övergå till resultatreserven (RER). 

Resultatreserven (RER) 
Syftet med en resultatreserv (RER) är att kunna bygga upp en reserv under goda tider för att senare, 
under vissa omständigheter kunna utnyttja denna när skatteunderlagsutvecklingen är svag. RER är 
avsedd att utjämna normala svängningar i skatteunderlaget över konjunkturcykeln för att skapa 
större stabilitet för verksamheterna. RER ger kommunen möjligheter att reservera medel för att 
kunna täcka underskott vid ett senare tillfälle. 
 
Enligt Kommunallagen får kommuner reservera medel i en resultatreserv som får användas för att 
en god ekonomisk hushållning ska uppnås. Regelverket är ett komplement till kommunallagens 
balanskravsregler och syftar till att kommunen ska kunna bygga upp en reserv under goda tider för 
att senare, under vissa omständigheter, kunna använda reserverade medel. Resultatreserven ska 
därigenom vara ett sätt att kunna arbeta med mer långsiktiga mål än balanskravets fokus på ett 
kalenderår i taget. 
 
Avsikten med resultatreserven är inte att möjliggöra en överbeskattning där delar av överskotten 
årligen sparas för framtiden och inte heller att göra det möjligt att under en längre tid ha en nivå på 
skatteunderlaget som är lägre, eller en kostnadsnivå som är högre, än vad som är långsiktigt 
hållbart, utifrån riktlinjerna för god ekonomisk hushållning. 

Reservering av medel 
Lagen anger ett antal minimiregler som ska vara uppfyllda för att man ska få göra en reservering, 
men därutöver finns ingen närmare precisering i lagen. I kommunallagen regleras att reservering får 
göras med högst ett belopp som motsvarar det lägsta av antingen den del av årets resultat eller den 
del av årets resultat efter balanskravsjusteringar enligt 11 kap. 10§ lagen om kommunal bokföring 
och redovisning, som överstiger: 
 

• En procent av summan av skatteintäkter samt generella statsbidrag och utjämning, eller 
• Två procent av summan av skatteintäkter samt generella statsbidrag och utjämning, om 

kommunen har ett negativt eget kapital, inklusive ansvarsförbindelsen för 
pensionsförpliktelser. 
 

En reservering får göras om resultatreserven efter reserveringen uppgår till ett belopp som 
motsvarar högst fem procent av summan av skatteintäkter och generella statsbidrag. 
Ett ianspråktagande av resultatreserven innebär att likviditeten minskar vilken behöver beaktas 
särskilt om RER disponeras i budget. 

Disponering 
Disponering av resultatreserven får endast göras om balanskravsresultatet är negativt. Detta gäller 
både vid budget och bokslut. Reserven får användas för att nå upp till ett nollresultat enligt 
balanskravet. Reserven kan användas för att täcka vissa särskilda planerade kostnader ett enskilt år 
eller vid oförutsedda utgiftsökningar eller inkomstbortfall eller nödvändig omstrukturering av 
verksamhet. 
 
Faktisk disponering av medel i resultatreserven fastställs i årsredovisningen. Reservering eller 
disposition av resultatreserven påverkar inte kommunens resultat utan sker som en särskild 
specifikation av kommunens egna kapital i balansräkningen. I årsredovisningens 
förvaltningsberättelse ska en balanskravsutredning redovisas enligt Lagen om kommunal bokföring 
och redovisning. Av denna utredning ska det framgå vilka justeringar av årets resultat som gjorts för 
att räkna fram årets balanskravsresultat där man tagit hänsyn till ev. reservering eller disponering 
från resultatreserven. 
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Resultatutjämningsreserven (RUR) 
Uttag ur kommunens resultatutjämningsreserv kan göras då det underliggande skatteunderlaget för 
riket, jämfört med den genomsnittliga utvecklingen de senaste tio åren, understiger genomsnittet. En 
annan förutsättning är att medlen från RUR ska täcka negativt resultat, det vill säga så mycket som 
krävs för att balanskravsresultatet ska komma upp till noll. Detta gäller såväl i budgeten som i 
årsredovisningen. Två kriterier ska alltså vara uppfyllda. 
 

• Förändringen av årets underliggande skatteunderlag ska understiga den genomsnittliga 
utvecklingen under de senaste 10 åren och 

• Balanskravsresultatet ska vara negativt och reserven får användas för att nå upp till ett 
nollresultat (eller så långt som reserven räcker). 
 

För RUR var det i bokslut och årsredovisning för 2023 sista gången kommunen hade möjlighet att 
reservera medel. Däremot kan disponering av medel från RUR kunna göras fram till 2033, på 
samma sätt som tidigare med utgångspunkt i ”att utjämna intäkter över en konjunkturcykel”. 
Reservering och uttag ur resultatutjämningsreserven redovisas som en not till eget kapital i 
balansräkningen och påverkar inte kommunens resultat. 
 
Vidare föreslås ekonomichefen få i uppdrag att genomföra en större översyn av ekonomi- och 
verksamhetsstyrningsreglerna då det finns behov av att revidera flera delar av regelverket.  

Konsekvenser för barn och unga 
I underlaget saknas en särskild redovisning av konsekvenserna för barn och unga.  

Ärendets behandling 
Kommunstyrelsen föreslår 2024-12-17 § 323 att kommunfullmäktige bör besluta enligt följande:  
 
1. Riktlinjer för hantering av resultatreserven (RER) samt reviderade riktlinjer för hantering av 
resultatutjämningsreserven (RUR) antas i enlighet med Kommunallagens bestämmelser om god 
ekonomisk hushållning.  
2. Ekonomichefen får i uppdrag att införa de nya och reviderade riktlinjerna i Ekonomi- och 
verksamhetsstyrningsreglerna.  
 
3. Ekonomichefen får i uppdrag att genomföra en större översyn av ekonomi- och 
verksamhetsstyrningsreglerna.   

Dagens sammanträde 
Ordförande ställer proposition på kommunstyrelsens förslag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
KS 2024-12-17 § 323 
KSAU 2024-12-10 § 249 
Tjänsteutlåtande  
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Skickas till 

För kännedom: Ekonomiavdelningen 

För åtgärd: Ekonomiavdelningen 
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§ 7  Dnr KS 2025/000053-1 

Justering av PO-tillägget för budget 2025 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Driftbudget 2025 justeras för samtliga nämnder och kommunstyrelsen utifrån det förändrade PO-

tillägget i enlighet med föreliggande fördelning. 
2. Det genererade budgetöverskottet placeras under budgetposten Övrig finansiell verksamhet 

2025 
3. Kommunstyrelsen och verksamhetsnämnderna får i uppdrag att besluta om revidering av 

respektive detaljbudget med anledning av det förändrade PO-tillägget.  

Ärendet 
Kommunstyrelsen ska inför beslut i kommunfullmäktige bereda ärendet om att ta ställning till att 
justera driftbudget 2025 utifrån förändrat PO-tillägg.  

Bakgrund 
PO-tillägget för 2025 sänks. De lagstadgade arbetsgivaravgifterna samt avtalsförsäkringarna är 
oförändrade för 2025. 

Det kalkylerade tillägget avseende pensioner justeras ned. I det preliminära PO-tillägget som 
presenterades av SKR i våras gjordes en sänkning i jämförelse med 2024. Huvudanledningen till 
detta var den prognosticerade nedgången i KPI-inflationen, vilket medförde en mindre ökning av 
prisbasbeloppet för 2025, vilket påverkar pensionskostnaderna. 

För kommunerna justeras nu det generella PO-tillägget ned ytterligare med 1,2 procentenheter, i 
jämförelse med den preliminära bedömningen som gjordes i våras, och fastställs till 40,24 procent 
för 2025. Oskarshamns kommun gör i samband med budgetarbetet en beställning från 
pensionsförvaltaren Skandicon om en för Oskarshamn unik beräkning. Denna beräkning gör att PO-
pålägget justeras ned från 40,22% till 39,72%, det vill säga en minskning med 0,5 procentenheter. 

Den huvudsakliga anledningen till nedrevideringen i jämförelse med preliminärt PO-tillägg är att det 
beslutade inkomstbasbeloppet blev betydligt högre än prognosen. Det högre inkomstbasbeloppet 
innebär att inkomstgränsen för den högre premieavsättningen, vid 7,5 inkomstbasbelopp, skjuts 
uppåt vilket ger kommunerna lägre pensionskostnader.  

Fördelning av minskningen av förändrat PO-tillägg tkr 
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Konsekvenser för barn och unga 
I underlaget saknas en särskild redovisning av konsekvenser för barn och unga.  

Ärendets behandling 
Kommunstyrelsen föreslår 2025-01-28 § 17 att kommunfullmäktige bör besluta enligt följande:  
 
1. Driftbudget 2025 justeras för samtliga nämnder och kommunstyrelsen utifrån det förändrade PO-
tillägget i enlighet med föreliggande fördelning.  
 
2. Det genererade budgetöverskottet placeras under budgetposten Övrig finansiell verksamhet 
2025.  
 
3. Kommunstyrelsen och verksamhetsnämnderna får i uppdrag att besluta om revidering av 
respektive detaljbudget med anledning av det förändrade PO-tillägget.  

Dagens sammanträde 
Ordförande ställer proposition på kommunstyrelsens förslag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
KS 2025-01-28 § 17 
Tjänsteutlåtande  

Skickas till 

För kännedom: 
Samtliga nämnder 
Förvaltningschefer 
Förvaltningsekonomer 

För åtgärd: 
Ekonomiavdelningen 
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§ 8  Dnr KS 2024/000160-9 

Försäljning Havslätts förskola 

Kommunfullmäktiges beslut 
Föreliggande köpeavtal gällande fastigheterna Kvapen 2 och 3 (Havslätts förskola) godkänns.  

Ärendet 
Förskolan i Havslätt, fastighetsbeteckning 2 och 3, har enligt tidigare beslut i bildningsnämnden, från 
och med höstterminen 2023 stängts. Detta enligt uppdrag från kommunfullmäktige om att avveckla 
en förskola i Oskarshamns tätort. Kommunstyrelsens utskott för näringsliv, arbetsmarknad och 
tekniska frågor beslutade 2023-08-15 § 77 att ge tekniska kontoret i uppdrag att avropa mäklare 
efter direktupphandling och genomföra försäljning av Havslätts förskola. Fastigheterna Kavpen 2 och 
3 har ett bokfört värde på 208 000 kronor.  
 
Kommunfullmäktige har 2024-05-06 § 55 godkänt ett tidigare avtal i ärendet för att ge dåvarande 
intressenter möjlighet att utreda möjligheterna att bedriva förskola i lokalerna. 
 
Köpare i föreliggande avtal har för avsikt att använda fastigheten till bostadsändamål.  

Konsekvenser för barn och unga 
Beslutet förväntas inte innebära några särskilda konsekvenser för barn och unga.   

Ärendets behandling 
Kommunstyrelsen föreslår 2025-01-28 § 10 att kommunfullmäktige bör godkänna föreliggande 
köpeavtal gällande fastigheterna Kvapen 2 och 3.  

Dagens sammanträde 
Ordförande ställer proposition på kommunstyrelsens förslag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
KS 2025-01-28 § 10 
KSNAT 2028-01-21 § 4 
Tjänsteutlåtande  
Köpeavtal  

Skickas till 

För åtgärd: 
Fastighetschefen  
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§ 9  Dnr KS 2024/000639-1 

Försäljning Misterhult kommunhus 

Kommunfullmäktiges beslut 
Föreliggande köpeavtal gällande fastigheten Misterhult 1:119 (Misterhult kommunalhus) godkänns.  

Ärendet 
Kommunstyrelsens utskott för näringsliv, arbetsmarknad och tekniska frågor beslutade 2023-08-15 § 
77 att ge tekniska kontoret i uppdrag att avropa mäklare efter direktupphandling och genomföra 
försäljning av Misterhult före detta kommunhus.  

Bakgrund 
Oskarshamns kommun äger och förvaltar före detta kommunalhuset i Misterhult med 
fastighetsbeteckningen Misterhult 1:119. Det har sedan tidigare använts som förskola med 
verksamheten är avvecklad sedan 2014. Byggnaden har sedan dess inte haft några hyresgäster 
utöver kortare uthyrningar. Fastigheten har inget bokfört värde i kommunens anläggningsregister.  

Konsekvenser för barn och unga 
Beslutet förväntas inte innebära några särskilda konsekvenser för barn och unga.   

Ärendets behandling 
Kommunstyrelsen föreslår 2025-01-28 § 11 att kommunfullmäktige bör godkänna föreliggande 
köpeavtal gällande fastigheten Misterhult 1:119.  

Dagens sammanträde 
Ordförande ställer proposition på kommunstyrelsens förslag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
KS 2025-01-28 § 11 
KSNAT 2025-01-21 § 3 
Tjänsteutlåtande  
Köpeavtal  

Skickas till 

För åtgärd: 
Fastighetschefen  
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§ 10  Dnr KS 2025/000038-1 

Förslag om att riva Hemvärnsgården, Döderhult 1:239 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Hemvärnsgården, Döderhult 1:239, ska rivas och kommunstyrelsen får i uppdrag att initiera en 
rivningsprocess.  
2. Finansiering sker genom att ianspråkta 400 000 kronor från budget för sanering och rivning.  

Ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade 2024-09-09 § 95 att godkänna köpet av fastigheten Döderhult 1:239, 
tillika hemvärnsgården. Köpeskillingen beslutades till 450 000 kronor. Köpet är strategiskt mot 
bakgrund att området Kronoparken är utpekat som ett utvecklingsområde i Översiktsplan 2030 och 
utifrån det pågår ett planprogram för området.  
 
Genom fritidskontoret har lokala föreningar erbjudits lokalytor i hemvärdsgården men ingen har visat 
intresse. Inte heller Oskarshamns kommun har användning för lokalerna varför 
fastighetsavdelningen föreslår att kommunstyrelsen bör initiera en rivningsprocess.  
 
Kostnaden för rivningen beräknas till cirka 400 000 kronor och finansieras genom att ianspråkta 
medel för sanering och rivning.  

Konsekvenser för barn och unga 
Beslutet förväntas inte medföra några särskilda konsekvenser för barn och unga.  

Ärendets behandling 
Kommunstyrelsen föreslår 2025-01-28 § 12 att kommunfullmäktige bör besluta enligt följande:  
1. Hemvärnsgården, Döderhult 1:239, ska rivas och kommunstyrelsen får i uppdrag att initiera en 
rivningsprocess.  
2. Finansiering sker genom att ianspråkta 400 000 kronor från budget för sanering och rivning.  

Dagens sammanträde 
Ordförande ställer proposition på kommunstyrelsens förslag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
KS 2025-01-28 § 12 
KSAU 2025-01-21 § 5  
Tjänsteutlåtande  

Skickas till 

För åtgärd: 
Fastighetschefen  
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§ 11  Dnr KS 2024/000786-1 

Hemställan från Smålandshamnar AB -
Borgensåtagande för investering i linkran 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Borgensåtagande motsvarande ägarandelen för Smålandshamnar AB uppgående till 

motsvarande del av finansieringen hos extern långivare godkänns. 
 

2. Borgensavgiften fastställs till 30 punkter. 

Ärendet 
Kommunfullmäktige ska ta ställning till en hemställan från Smålandshamnar AB om 
borgensåtagande för investering i en linkran.  
 
Smålandshamnar AB har genom beslut 2024-12-05, § 6, ställt hemställan till kommunfullmäktige 
enligt följande;  
 
Enligt aktieägaravtalet punkt 7.3 om ärenden som ska underställas delägarna översänds 
styrelsens beslut vidare till kommunstyrelsen och kommunfullmäktige för beredning och 
ställningstagande gällande solidariskt borgensåtagande upp till 30 mkr via 
Kommuninvest. Det solidariska borgensåtagandet ska fördelas mellan ägarna utifrån 
ägarandel. 

Bakgrund 
I aktieägaravtalet (punkt 4.1.1) upprättat mellan delägarna anges att Smålandshamnars verksamhet 
ska finansieras genom dess egna kapital samt i övrigt genom internt genererade medel eller 
upplåning av kapital från externa långivare. 
 
Ledningen för Smålandshamnar har tagit fram ett förslag till finansiering av investering i linkran 
genom lån på 27 mnkr och egna medel 38 mnkr. Linkranen har en ekonomisk livslängd på 15 år och 
kommer att belasta framtida resultat med 4,3 mnkr i avskrivningar och i snitt 600 tkr i ränta årligen. 
 
Nuvarande behov av investering av kran föranleder finansiering av kapital hos extern långivare. 
Borgensåtagandet som blir aktuellt vid finansiering av kapital hos extern långivare ska vara 
solidariskt fördelat utifrån ägarandel. 
 
Enligt aktieägaravtalet (punkt 3.3) ser ägarförhållandet ut enligt följande. 
 

• Smålandshamnar AB har totalt 17 920 stycken aktier. 
o Oskarshamns kommun äger därav 12 547 aktier samt indirekt 1 960 aktier via 

Oskarshamns Hamngods och Terminal AB. Oskarshamns kommun kontrollerar 
därmed totalt 14 507 aktier och ägarandelen uppgår till 81%. 

o Västerviks kommun äger därav 2 688 aktier och ägarandelen uppgår till 15%. 
o Hultsfreds Kommunala Industri AB äger därav 725 aktier och ägarandelen uppgår till 

4%. 
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Förvaltningens beredning av hemställan  
Vi förlitar oss på bolagets och styrelsens bedömning av investeringens nödvändighet och de 
ekonomiska beräkningarna. Vi förordar att kommunen tar sitt ansvar utifrån ägarandel och borgar för 
81 % av maximala 30 mnkr. Det vill säga att Oskarshamns kommuns borgensåtagande uppgår till  
24,3 mnkr. Bolaget skickar kvartalsvisa ekonomirapporter till ägarna och utifrån de senaste 
rapporterna bedömer vi risken för att borgensåtagandet ska behöva infrias som liten.  
 
Förslaget är att bifalla förslaget i hemställan från Smålandshamnar AB.  

Konsekvenser för barn och unga 
I underlaget saknas en särskild redovisning av konsekvenserna för barn och unga. 

Ärendets behandling 
Kommunstyrelsen föreslår 2025-01-28 § 15 att kommunfullmäktige bör besluta enligt följande:  
 
1. Borgensavgiften motsvarande ägarandelen för Smålandshamnar AB, uppgående till motsvarande 
del av finansieringen hos extern långivare, godkänns.  
 
2. Borgensavgiften fastställs till 30 punkter.  

Dagens sammanträde 
Ordförande ställer proposition på kommunstyrelsens förslag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
KS 2025-01-25 § 15 
KSAU 2025-01-21 § 9 
Aktieägaravtal Smålandshamnar AB 
Hemställan från Smålandshamnar AB 2024-12-05 

Skickas till 

För åtgärd: 
Ekonomiavdelningen  
Smålandshamnar AB  
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§ 12  Dnr KS 2025/000051-2 

Hemställan från Oskarshamn Energi AB- 
Godkännande av investeringar i ett ställverk 

Kommunfullmäktiges beslut 
Hemställan från Oskarshamn Energi AB (2024-12-13, § 58) gällande investering i ett ställverk 
omfattande 85 mkr godkänns.  

Ärendet 
Kommunfullmäktige ska ta ställning till en hemställan från Oskarshamns Energi AB om 
godkännande av en investering i ett ställverk.  
 
Oskarshamns Energi AB har genom beslut 2024-12-13, § 58, beslutat att genomföra investering av 
ett ställverk och söker via hemställan ett godkännande/bekräftelse på att gå vidare med 
investeringen. 

Bakgrund 
I aktieägaravtalet (punkt 8.2) upprättat mellan delägarna anges att Oskarshamns Energi AB framgår 
det att ”Aktieägarna skall beredas tillfälle att före beslut som är av principiell betydelse eller annars 
av större vikt pröva och framföra synpunkter på dess behandling.”  
 
Av investeringens storlek bedöms detta beslut innefattas i skrivningen och därav sker för 
tilldelningen på investeringen efter bekräftelse från ägarna.  

Förvaltningens beredning av hemställan  
Vi förlitar oss på bolagets och styrelsens bedömning av investeringens nödvändighet och de 
ekonomiska beräkningarna.  
 
Förslaget är att bifalla förslaget i hemställan från Oskarshamns Energi AB.  

Konsekvenser för barn och unga 
I underlaget saknas en särskild redovisning av konsekvenserna för barn och unga. 

Ärendets behandling 
Kommunstyrelsen föreslår 2025-01-28 § 14 att kommunfullmäktige bör godkänna hemställan från 
Oskarshamns Energi AB (2024-12-13 § 58) gällande investering i ett ställverk omfattande 85 mkr.  

Dagens sammanträde 
Andreas Erlandsson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 
Ordförande ställer proposition på kommunstyrelsens förslag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kommunledningsförvaltningen  
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Hemställan Oskarshamn Energi AB  

Skickas till  

För åtgärd  
Ekonomiavdelningen  
Oskarshamn Energi AB  
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§ 13  Dnr KS 2024/000554-4 

Svar på motion 7/24 - Slopa enprocentsregeln och 
inför en ny modell för konst i offentliga miljöer 

Kommunfullmäktiges beslut 
Motion nr 7/24 avslås med hänvisning till förslaget från bildningsnämnden 2024-12-04, § 135.  

Reservationer  
Leif Axelsson (SD), Johanna Bäckström Wörmke (SD), Chahanna Olsson (SD), Peter Bohman (SD), 
Marie-Louise Svensson (SD), Jan Erlandsson (SD), Carina Lindestål (SD), Daniel Lundgren (SD), 
Thomas Forsell (SD) och Krister Sandberg (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för yrkandet 
från Leif Axelsson (SD).  

Ärendet 
Kommunfullmäktige ska ta ställning till motion nr 7/24 Slopa enprocentsregeln och inför en ny modell 
för konst i offentliga miljöer. Bildningsnämnden har i beslut med tillhörande yttrande 2024-12-04, § 
135, föreslagit att motionen ska avslås.  

Motion 7/24  
I motion 7/24 föreslår Leif Axelsson (SD) att Oskarshamns kommun slopar den nuvarande 
enprocentsregeln och istället inför en ny modell för att främja konst i offentliga miljöer som bättre 
reflekterar Sveriges och Oskarshamns historia och nutid. Den så kallade enprocentsregeln innebär 
att en procent av investeringskostnaderna vid ny- och ombyggnationer avsätts till konstnärlig 
gestaltning och har varit en viktig princip för att integrera konst i det offentliga rummet. Motionären 
menar att det trots goda intentioner finns flera skäl till varför denna regel bör omprövas och ersättas 
med en mer effektiv modell. I motionen föreslås därför en ny modell som motionären menar kan 
bättre främja konst som reflekterar både Sveriges och Oskarshamns historia och nutid och som är 
mer flexibel och anpassningsbar.  

Yttrande från bildningsnämnden  
Bildningsförvaltningen föreslår att förslaget avslås eftersom vi inte bedömer någon av de i motionen 
angivna anledningarna till en förändring som hållbara. Vår bedömning är istället att enprocentsregeln 
varken begränsar flexibiliteten, går ut över verkshöjden i den offentliga gestaltningen eller resulterar i 
konstverk som inte är relevanta för platsen och invånaren. Att enprocentsregeln ökar budgeten för 
varje givet byggprojekt är visserligen alldeles tveklöst ett faktum men att det inte alltid skulle tillföra 
verkligt värde motsäger vi med emfas. Att konstnärlig gestaltning finns budgeterat för i våra ny- och 
ombyggnationer på det vis som enprocentsregeln ger ser vi som en förutsättning för att vårt 
offentliga rum ska utgöra de innehållsrika platser vi önskar. Platser som öppnar upp för både möten 
och samtal men också reflektion och eftertanke. Platser som är utvecklande för både samhälle och 
individ.  
 
Arbetet med offentlig gestaltning i Oskarshamns kommun och inom ramen för enprocentsregeln 
fungerar i praktiken mycket väl där samverkan sker mellan bildningsförvaltningen, tekniska 
förvaltningen, samhällsbyggnadskontoret samt hyrestagare i de fall ny- eller ombyggnationen 
inbegriper en sådan. Goda exempel från detta arbete i närtid är gestaltningen vid bryggan i Havslätt 
och vid ombyggnationen av matsalen på Vallhallaskolan. 
 
Motionen föreslås avslås med hänvisning till förslag med tillhörande yttrande från bildningsnämnden.  
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Konsekvenser för barn och unga 
Förslaget att avslå motionen bedöms inte få några konsekvenser för barn och unga.   

Ärendets behandling 
Kommunstyrelsen föreslår 2025-01-28 § 9 att kommunfullmäktige bör avslå motionen med 
hänvisning till yttrandet från bildningsnämnden 2024-12-04 § 135.  

Dagens sammanträde 
Leif Axelsson (SD) yrkar bifall till motionen.  
 
Pontus Welin (L), Magnus Larsson (C), Anton Sejnehed (S) Fredrik Jonasson (V) och Mathias 
Karlsson (KLP) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att kommunfullmäktige beslutar bifalla 
kommunstyrelsens förslag.  
 
Votering begärs och följande propositionsordning godkänns: Den som röstar för kommunstyrelsens 
förslag röstar JA, den som röstar för bifall till motionen röstar NEJ. Med 37 Ja mot 10 nej har 
kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens förslag. Omröstningsresultat framgår av 
sidan 28.  

Beslutsunderlag 
KS 2025-01-28 § 9 
KSAU 2025-01-21 § 11 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten  
Bildningsnämnden 2024-12-04, § 135 
Motion nr 7/24  
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Ledamöter Parti Kret
s 

Ersättare Ja Nej Avst Frånv 
Andreas Erlandsson                       (S)                    X        
Anita  Hultgren                          (S)                    X        
Anton  Sejnehed                          (S)                    X        
Laila Naraghi    (S)                   Marie-Louise Örn 

Lagerqvist  
X        

Sami Durmishi                            (S)                   Jerry Mohs  X        
Marie Holmgren                           (S)                    X        
Rickard  Bäck                            (S)                   Sofia Gerhardsson X        
Yvonne Bergvall                          (S)                    X        
Jonas Brorsson                           (S)                    X        
Catrin Alfredsson                        (S)                    X        
Peter Wretlund                           (S)                   Thomas Oscarsson  X        
Patrik Wahlström                         (S)                    X        
Elvis Prakatur                           (S)                    X        
Elin Sejnehed                            (S)                    X        
Joakim Rylin                             (S)                    X        
Frida  Bergvall                          (S)                    X        
Lucas Lodge                              (M)                    X        
Rolf Lindström                           (M)                    X        
Connéelia Lundin                         (M)                   Catarina Sabelström  X     
Emil Jörgensen                           (M)                    X        
Ylva Alexandersson                       (M)                    X        
Ann-Charlotte Pernius Törnvall           (M)                    X        
Stefan Pettersson                        (M)                    X        
Berndt Karlsson                          (M)                    X        
Robin Hanzl                              (M)                    X        
Pasquale Razzano                         (M)                          X 
Mattias Bäckström Johansson              (SD)                  Carina Lindestål   X   
Leif Axelsson                            (SD)                    X   
Johanna Bäckström Wörmke                 (SD)                    X   
Jan Johansson                            (-)                   Daniel Lundgren   X   
Marko Raiskio                            (-)                   Thomas Forsell       X   
Chahanna Olsson      §§ 5-23                    (SD)                    X   
Anders Svensson                          (-)                   Krister Sandberg     X   
Bill Karlsson  (SD)                      X 
Peter Bohman                             (SD)                    X   
Marie-Louise Svensson                    (SD)                    X   
Jan Erlandsson                            (SD)                    X   
Lena Granath                             (V)                    X    
Lena Fyhr                          (V)                    X    
Fredrik Jonasson                         (V)                    X    
Mats  Rydman                             (V)                   Stig Gustavsson X    
Ingemar Lennartsson                      (KD)                   X    
Rebecka Englund                          (KD)                   X    
Per Tingström                            (KD)                   X    
Charlotte Sternell                       (C)                    X    
Magnus Larsson                           (C)                    X    
Mattias Karlsson                         (KLP

)      
            X    

Linda Alakangas                          (KLP
)      

            X    
Pontus Welin                             (L)                    X    
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§ 14  Dnr KS 2024/000858-6 

Val av ersättare till Socialnämnden 

Kommunfullmäktiges beslut 
För tiden fram till 2026-12-31 väljs Veronika Guljas (V) till ersättare i socialnämnden.  

Ärendet 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde 2024-11-25 entledigades Mohsen Alterkawi (V) från 
uppdraget som ersättare i socialnämnden.  

Ärendets behandling 
Kommunfullmäktiges valberedning föreslår att kommunfullmäktige bör välja Veronika Guljas till 
ersättare i socialnämnden för tiden fram till 2026-12-31.  

Dagens sammanträde 
Ordförande ställer proposition på valberedningens förslag och finner att kommunfullmäktige beslutar 
bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande  

Skickas till 
Socialnämnden  
Kommunstyrelsens kansli  
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§ 15  Dnr KS 2025/000063-2 

Entledigande från politiska uppdrag - Elin Ljunggren 
(S) 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Elin Ljunggren (S) entledigas från uppdragen som ersättare i kommunfullmäktige och ledamot i 

socialnämnden.  
2. Ny röstsammanräkning begärs hos Länsstyrelsen i Kalmar län.  
3. För tiden fram till 2026-12-31 väljs Marie-Louise Örn Lagerqvist (S) till ledamot i socialnämnden.  

Ärendet 
Elin Ljunggren (S) har avsagt sig uppdragen som ersättare i kommunfullmäktige och ledamot i 
socialnämnden.  

Ärendets behandling 
Kommunfullmäktiges valberedning föreslår att kommunfullmäktige bör besluta enligt följande:  
1. Elin Ljunggren (S) entledigas från uppdragen som ersättare i kommunfullmäktige och ledamot i 
socialnämnden.  
 
2. Ny röstsammanräkning begärs hos länsstyrelsen i Kalmar län.  
 
3. För tiden fram till 2026-12-31 väljs Marie-Louise Örn Lagerqvist (S) till ledamot i socialnämnden.  

Dagens sammanträde 
Ordförande ställer proposition på valberedningens förslag och finner att kommunfullmäktige beslutar 
bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande  
Avsägelse 

Skickas till 
Länsstyrelsen i Kalmar län  
Socialnämnden  
Kommunstyrelsens kansli  
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§ 16  Dnr KS 2025/000064-2 

Entledigande från politiska uppdrag - Thomas 
Björklund (C) 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Thomas Björklund (C) entledigas från uppdraget som ersättare i kommunfullmäktige.  
2. Ny röstsammanräkning begärs hos Länsstyrelsen i Kalmar län.  

Ärendet 
Thomas Björklund (C) har avsagt sig uppdraget som ersättare i kommunfullmäktige.   

Ärendets behandling 
Kommunfullmäktiges valberedning föreslår att kommunfullmäktige bör entlediga Thomas Björklund 
(C) från uppdraget som ersättare i kommunfullmäktige och begära ny röstsammanräkning hos 
Länsstyrelsen i Kalmar län.  

Dagens sammanträde 
Ordförande ställer proposition på valberedningens förslag och finner att kommunfullmäktige beslutar 
bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande  
Avsägelse  

Skickas till 
Länsstyrelsen i Kalmar län  
Kommunstyrelsens kansli  
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§ 17  Dnr KS 2024/000888-4 

Val av ersättare till kommunstyrelsen 

Kommunfullmäktiges beslut 
För tiden fram till 2026-12-31 väljs Jesper Ishagen (SD) till ersättare i kommunstyrelsen.  

Ärendet 
På kommunfullmäktiges sammanträde 2024-11-25 entledigades Ted Nyberg (SD) från uppdraget 
som ersättare i kommunstyrelsen.  

Ärendets behandling 
Kommunfullmäktiges valberedning föreslår att kommunfullmäktige för tiden fram till 2026-12-31 bör 
välja Jesper Ishagen (SD) till ersättare i kommunstyrelsen.  

Dagens sammanträde 
Ordförande ställer proposition på valberedningens förslag och finner att kommunfullmäktige beslutar 
bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande 

Skickas till 
Kommunstyrelsens kansli  
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§ 18  Dnr KS 2024/000889-5 

Val av ersättare till samhällsbyggnadsnämnden 

Kommunfullmäktiges beslut 
För tiden fram till 2026-12-31 väljs Hampus Björk (SD) till ersättare i samhällsbyggnadsnämnden.  

Ärendet 
På kommunfullmäktiges sammanträde 2024-11-25 entledigades Daniel Lundgren (SD) från 
uppdraget som ersättare i samhällsbyggnadsnämnden.  

Ärendets behandling 
Kommunfullmäktiges valberedning föreslår att kommunfullmäktige för tiden fram till 2026-12-31 bör 
välja Hampus Björk (SD) till ersättare i samhällsbyggnadsnämnden.  

Dagens sammanträde 
Ordförande ställer proposition på valberedningens förslag och finner att kommunfullmäktige beslutar 
bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande  

Skickas till 
Kommunstyrelsens kansli  
Samhällsbyggnadsnämnden  
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§ 19  Dnr KS 2025/000082-2 

Entledigande från politiska uppdrag - Charlotte 
Sternell (C) 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Charlotte Sternell (C) entledigas från uppdragen som ledamot och 2:e vice ordförande i 

bildningsnämnden, från och med 2025-03-01.   
2. För tiden mellan 2025-03-01 och 2026-12-31 väljs Susanne Sidenbäck (C) till ledamot i 

bildningsnämnden.  
3. För tiden mellan 2025-03-01 och 2026-12-31 väljs Susanne Sidenbäck (C) till 2:e vice ordförande 

i bildningsnämnden.  

Ärendet 
Charlotte Sternell (C) har avsagt sig uppdraget som ledamot och 2:e vice ordförande i 
bildningsnämnden.   

Ärendets behandling 
Kommunfullmäktiges valberedning föreslår att kommunfullmäktige bör besluta enligt följande:  
1. Charlotte Sternell (C) entledigas från uppdragen som ledamot och 2:e vice ordförande i 

bildningsnämnden, från och med 2025-03-01.   
2. För tiden mellan 2025-03-01 och 2026-12-31 väljs Susanne Sidenbäck (C) till ledamot i 

bildningsnämnden.  
3. För tiden mellan 2025-03-01 och 2026-12-31 väljs Lisbeth Lindberg (L) till 2:e vice ordförande i 

bildningsnämnden. 

Dagens sammanträde 
Pontus Welin (L) meddelar att Lisbeth Lindberg (L) drar tillbaka sin kandidatur till posten som 2:e 
vice ordförande i bildningsnämnden.  
 
Magnus Larsson (C) nominerar Susanne Sidenbäck (C) till posten som 2:e vice ordförande i 
bildningsnämnden.  
 
Ordförande ställer proposition på Magnus Larssons (C) förslag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande  

Skickas till 
Bildningsnämnden  
Kommunstyrelsens kansli  
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§ 20  Dnr KS 2024/000701-1 

Interpellation till kommunalråd Lucas Lodge (M) - 
Angående Oskarshamns kommuns fortsatt 
försämrade företagsklimat 

Dagens sammanträde  
I interpellation från Leif Axelsson (SD) till kommunalråd Lucas Lodge (M) ställs följande frågor:  
 
1. Vilka konkreta åtgärder har tagits under din tid som ordförande för att förbättra företagsklimatet i 
Oskarshamn, och hur utvärderas dessa?  
 
2. Det låga betyget på infrastrukturen är en återkommande kritikpunkt från näringslivet. Vad görs för 
att lösa denna tillväxthämmande faktor, och när kan företagen förvänta sig märkbara förbättringar?  
 
3. Dialogen mellan kommunen och näringslivet har också fått underkänt. Vilka åtgärder har du 
vidtagit för att förbättra denna kommunikation, och vad är din plan för att återuppbygga förtroendet 
hos företagen?  
 
4. Med tanke på det kontinuerliga tappet i rankingen, hur bedömer du att den moderata politiken 
hittills har fungerat för att främja näringslivet, och vad planerar du att göra annorlunda framöver?  
 
5. Upplever du att samarbetet med Socialdemokraterna hämmar Moderaternas fulla potential i 
näringslivsfrågorna?  
 
Lucas Lodge (M) besvarar frågorna enligt följande:  
 
1. Vi har under en längre tid arbetat strategiskt för att förbättra företagsklimatet i kommunen detta 
arbete är långsiktigt och vi ser förflyttningar åt rätt håll i flertalet områden. För att förbättra 
företagsklimatet i Oskarshamn har vi identifierat flera viktiga åtgärder som vi ska jobba vidare med 
eller påbörja: 

• Uppsökandeverksamhet 
• Förenklade byråkratiska processer 
• Utbildningsinsatser 
• UF-företagande 
• Nyföretagande 
• Företagsträffar 
• Ökad satsning på företagsstöd 
• SKAL (Skola Arbetsliv) 
• Hemsida och e-tjänster 
• Samarbete med organisationen Företagarna 

Just nu är vi mitt uppe i rekryteringsarbetet på två nya tjänster som kommer att serva näringslivet en 
Näringslivsutvecklare och en Mark- och exploateringsstrateg. Dessa två tjänster kommer vara nyckel 
spelare i näringslivsarbetet i kommunen.  
 
2.  

• Kommunen har investerat i infrastrukturutveckling för E22 och 37/47:an. 
• GC-vägar: Satsningar på utbyggnad av gång- och cykelvägar för hållbara transporter. 
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• Samarbete med region och stat för att säkra resurser för nödvändiga förbättringar. 

3.  
• Uppsökandeverksamhet: Regelbundna möten och uppföljningar. 
• Nyhetsbrev: Regelbundna utskick med aktuell information till näringslivet. 
• Sociala medier: Aktiv närvaro på Facebook och LinkedIn för bättre kommunikation. 

4. Den moderata politiken har fokuserat på att underlätta för företag genom regelförenklingar, 
kortare handläggningstider och bättre service. Trots detta ser vi behovet av ytterligare insatser: 
 

• Fortsätta ha fokus på snabbare beslutsprocesser och effektivare myndighetsutövning. 
• Stärkt samarbete med företag och branschorganisationer för att identifiera konkreta 

förbättringsområden. 

5. Både Moderaterna och Socialdemokraterna är fullt införstådda med vikten av ett starkt 
företagsklimat och erkänner företagandets centrala roll i att säkerställa en välfungerande välfärd. Vi 
har ett ansvar att tillsammans skapa bästa möjliga förutsättningar för våra företagare genom att 
arbeta för enklare regler, snabbare handläggningstider och en förstärkt dialog med näringslivet. Vi 
ser att samarbetet ibland kräver kompromisser, men vi är eniga om att ett starkt näringsliv är en 
förutsättning för en hållbar tillväxt och god kommunal service. 
 
Avslutande ord 
Vi tar utmaningarna på allvar och arbetar målmedvetet för att förbättra Oskarshamns 
näringslivsklimat. Vårt fokus är att skapa en kommun där företag vill investera och växa, och vi 
välkomnar en fortsatt konstruktiv dialog med alla parter i dessa frågor. 
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§ 21  Dnr KS 2025/000108-1 

Interpellation till bildningsnämndens ordförande 
Anton Sejnehed (S) gällande anpassning av 
förskoleverksamheten till minskade födelsetal 

Dagens sammanträde  
I interpellation från Ingemar Lennartsson (KD) till bildningsnämndens ordförande Anton Sejnehed (S) 
ställs följande frågor:  
 
1. Hur planerar bildningsnämnden att hantera det minskade barnantalet i förskolan?  
 
2. Är majoritetens inriktning att prioritera mindre barngrupper och därigenom höja kvaliteten i 
förskolan, eller ser man en framtida minskning av personalstyrkan som en nödvändig åtgärd?  
 
3. Finns det några långsiktiga strategier för att säkerställa en hållbar personalförsörjning inom 
förskolan i takt med demografiska förändringar?  
 
Anton Sejnehed (S) besvarar interpellationen enligt följande:  
 
1. Bildningsnämnden följer som redogjorts för antalet barn i verksamheterna löpande under året. 
Bildningsnämnden presidium beslutade under 2024 att ge förvaltningen i uppdrag att ta fram 
fördjupning av demografin för förskola och grundskola. Bildningsnämndens arbetsutskott fick vid sitt 
sammanträde i januari 2025 information om rapporten och bildningsnämnden får information vid sitt 
sammanträde den 12 februari 2025.  
 
Bildningsnämnden får information om befolkningsframskrivningen och demografiska förändringar, 
samt föreslås upphäva ett utredningsbeslut om lokaler i Påskallavik. Utredningsbeslutet gavs 
tidigare av nämnden i det fall att det skulle bli en drastisk ökning av antal barn i förskoleålder i 
Påskallavik. Nämnden föreslås också att överlämna rapporten till kommunstyrelsen och 
kommunfullmäktige för kännedom.  
 
Förvaltningen arbetar vidare med att vidta åtgärder för att anpassa verksamheten till tilldelad budget 
som baseras på antalet barn. Det innebär att förvaltningen arbetar med bemanningen inom 
förskolan samt utreder strukturen för förskolor i kommunen. Bildningsnämnden kommer att följa 
frågorna och utifrån utredningar som tas fram behöva ta ställning till de förslag som presenteras. 
 
2. Bildningsnämnden får sin budget avseende förskolan tilldelad utifrån demografi, det vill säga 
antalet barn som finns i kommunen. Det innebär att i takt med ett lägre antal barn så behöver 
verksamheten ställas om. Det finns olika ställningstagande som behöver göras i det arbetet. Det 
handlar om antalet förskolor och avdelningar respektive bemanningen inom förskolan. 
Bildningsnämnden avvaktar här de utredningar som förvaltningen genomför.  
 
Förvaltningen har informerat såväl nämnd som kommunstyrelsens personalutskott om att det pågår 
ett omställningsarbete under 2025 avseende medarbetare inom förskolan. Arbetet sker utifrån 
tilldelad budget och innebär att förvaltningen med stöd av HR-avdelningen gör en omställning till 
följd av färre barn.  
 
Medarbetare inom förskolan informerades den 3 februari om omställningen. Omställningen berör i 
första hand förskoleassistenter och därefter barnskötare. Inom förskolan i Oskarshamns kommun 
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har vi som mål att ha 65 procent förskollärare och 35 procent barnskötare i organisationen. I 
dagsläget är vi inte riktigt där, men genom att undanta förskollärare närmar vi oss målet 65/35. Idag 
har vi cirka 54% förskollärare.  
 
I organisationen finns åtta tillsvidareanställda förskoleassistenter och cirka 90 tillsvidareanställda 
barnskötare. För att möta det minskade barnantalet behöver vi minska med cirka 20 heltidstjänster.  
 
Ledningsorganisationen i förskolan kommer också att påverkas av minskat barnantal.  
 
Kommunens mål är att vi ska kunna stödja och stötta medarbetare till att vara kvar hos 
Oskarshamns kommun, men inom en annan roll. 
 
3. Det finns flera långsiktiga strategier för att säkerställa en hållbar personalförsörjning. I 
bildningsnämndens verksamheter finns kompetensutvecklingsplan för befintliga medarbetare, 
åtgärdsplan för kompetensförsörjning samt flera riktade insatser för rekrytering.  
Bildningsnämnden samarbetat med Jönköping University om en utlokaliserad förskollärarutbildning i 
Oskarshamn. I januari 2024 slutade den första kullen och tio nya medarbetare började i våra 
förskolor. Förskolorna tar också emot studenter från andra universitet. 
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§ 22  Dnr KS 2025/000102-2 

Entledigande från politiska uppdrag - Susanne 
Sidenbäck (C) 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Susanne Sidenbäck (C) entledigas från uppdraget som ersättare i bildningsnämnden från och 

med 2024-02-28.  
2. För tiden mellan 2024-03-01 och 2026-12-31 väljs Charlotte Sternell (C) till ersättare i 

bildningsnämnden.  

Ärendet 
Susanne Sidenbäck (C) har avsagt sig uppdraget som ersättare i bildningsnämnden.  

Ärendets behandling 
Kommunfullmäktiges valberedning föreslår att kommunfullmäktige bör entlediga Susanne Sidenbäck 
(C) från uppdraget som ersättare i bildningsnämnden från och med 2024-02-28 och för tiden mellan 
2024-03-01 och 2026-12-31 välja Charlotte Sternell (C) till ersättare i bildningsnämnden.  

Dagens sammanträde 
Ordförande ställer proposition på valberedningens förslag och finner att kommunfullmäktige beslutar 
bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande  

Skickas till 
Kommunstyrelsens kansli  
Bildningsnämnden  
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§ 23 
 

Anmälningsärenden 

Kommunfullmäktiges beslut 
Följande ärenden noteras som anmälda:  
 
• KS 2023/000040 Brev från Kammarrätten i Jönköping i 3466-23 
• KS 2024/000895 Delredovisning av uppdrag i investeringsbudget 2025-

2028- Plan för stadskärnan 
 
 

 


